

RCMP

ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE



NATIONAL SECURITY CRIMINAL INVESTIGATIONS PROGRAM

Threats to national security can come in any form: chemical, biological, radiological, or nuclear; an explosive device; a computer virus; or a simple bank transaction that funds terrorism. Canada is not immune. If you suspect, or have encountered terrorist planning or support activities, please call 1-800-420-5805.



across Canada.

The RCMP's national security activities are founded on its capability and capacity to conduct criminal investigations into national security-related, primarily terrorist and criminal activity. Through a centralized control structure, the RCMP's National Security Criminal Investigations (NSCI) Program receives oversight, guidance and direction from National Headquarters.

NATIONAL SECURITY CRIMINAL INVESTIGATIONS PROGRAM

The NSCI Program aims to reduce the threat of terrorist criminal activity in Canada and abroad by preventing, detecting, investigating, and gathering evidence to support the prosecution of those involved in national security-related criminal acts.

The Assistant Commissioner of the NSCI Program is responsible for the overall operation, administration and coordination of all the components of the NSCI Program. Two key components of this Program are the Integrated National Security Enforcement Teams (INSETs) and National Security Enforcement Sections (NSESs), which are located in Divisions across the country.

INSETS AND NSES

Strategically based in locations across the country, INSET teams collect, share and analyze information and intelligence that concern threats to national security and criminal extremism/ terrorism. INSETs are integrated teams made up of representatives of the RCMP, federal partners and agencies and provincial and municipal police services, whereas NSESs are solely comprised of RCMP employees.

Their duties include counter-terrorism in partnership with both domestic and foreign agencies to enhance prevention measures against the threat of terrorism.

WHAT IS THE RCMP'S ROLE IN NATIONAL SECURITY?

As Canada's national law enforcement service, the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), has a wide range of national security-related mandates and responsibilities. These include: national security criminal investigations, protective policing, border integrity, critical infrastructure protection, marine security, air carrier protection, critical incident management and a host of related support services. The RCMP also provides contract policing services in many cities, provinces and territories

INSETs/NSESs are centrally controlled by National Headquarters and undertake national security criminal investigations into terrorist activities as defined in the anti-terrorism provisions of the Criminal Code as well as any offence arising out of a threat to the security of Canada, under the Security Offences Act.

TYPES OF OFFENCES INCLUDE CRIMINAL ACTS ARISING FROM:

- ▶ Activities within or relating to Canada directed toward or in support of the threat or use of acts of serious violence against persons or property for the purpose of achieving a political, or religious or ideological objective within Canada or a foreign state;
- ▶ Espionage or sabotage that is against Canada or is detrimental to the interests of Canada;
- ▶ Foreign influenced activities within or relating to Canada that are detrimental to the interests of Canada and are clandestine or deceptive or involve a threat to any person;
- ▶ An offence where the victim is an Internationally Protected Person;
- ▶ The unlawful release of sensitive or classified information dealing with National Security; and,
- ▶ Terrorist financing investigations.

CO-OPERATION IS KEY

The RCMP is committed to working in partnership with both domestic and foreign agencies to enhance prevention measures against the threat of terrorism in North America and elsewhere.

An example of this commitment is the RCMP's participation in Canada-US and interdepartmental national security committees and working groups aimed at enhancing transport security, border integrity, intelligence and information sharing, and counter-radicalization preventive measures.



FOR MORE INFORMATION:

Website: www.rcmp-grc.gc.ca/NationalSecurity
E-mail: NSCI-ECSN@rcmp-grc.gc.ca



See it. Hear it. Report it.
National Security Information Network
1-800-420-5805



PROGRAMME DES ENQUÊTES CRIMINELLES RELATIVES À LA SÉCURITÉ NATIONALE

Les menaces à la sécurité nationale peuvent se présenter sous diverses formes, par exemple, une arme chimique, biologique, radiologique ou nucléaire ; un engin explosif ; un virus informatique ; ou bien une simple opération bancaire finançant le terrorisme. Le Canada n'est pas à l'abri de telles menaces. Si vous croyez avoir été témoin d'activités de planification d'un attentat terroriste, veuillez composer le 1-800-420-5805.

QUEL EST LE RÔLE DE LA GRC EN MATIÈRE DE SÉCURITÉ NATIONALE?

La Gendarmerie royale du Canada, en tant que corps policier fédéral, assume un large éventail de mandats et de responsabilités relatifs à la sécurité nationale, à savoir : les enquêtes criminelles reliées à la sécurité nationale, la police de protection, l'intégrité des frontières, la protection des infrastructures essentielles, la sécurité maritime, la protection des transporteurs aériens, la gestion des incidents critiques, et toute une gamme de services de soutien connexes. La GRC offre aussi des services de police contractuels dans beaucoup de villes, de provinces et de territoires à travers le Canada.



Les activités de la GRC en matière de sécurité nationale reposent sur sa capacité d'effectuer des enquêtes criminelles, essentiellement sur les actes criminels et terroristes ayant une incidence sur la sécurité nationale. Le Programme des enquêtes criminelles relatives à la sécurité nationale (ECSN) est surveillé, orienté et dirigé depuis la Direction générale, selon une structure centralisée.

PROGRAMME DES ENQUÊTES CRIMINELLES RELATIVES À LA SÉCURITÉ NATIONALE

Le Programme des ECSN vise à réduire la menace d'activités terroristes criminelles au pays et à l'étranger par la prévention, la détection et la perturbation d'actes terroristes, par l'enquête sur de tels actes et par la collecte de renseignements pour la poursuite en justice des personnes impliquées dans ces actes.

Le commissaire adjoint du Programme des ECSN est chargé de l'administration, de la coordination et de la direction générales de tous les volets du Programme des ECSN. Deux des principaux volets de ce Programme sont les Équipes intégrées de la sécurité nationale (EISN) et les Sections d'enquête de la sécurité nationale (SESN), établies dans différentes divisions partout au pays.

EISN ET SESN

Établies à des endroits stratégiques au pays, les EISN recueillent, échangent et analysent des renseignements sur les menaces à la sécurité nationale et sur les activités criminelles d'extrémisme et de terrorisme. Il s'agit d'équipes intégrées réunissant des représentants de la GRC, des partenaires et organismes fédéraux, ainsi que des services de police provinciaux et municipaux, tandis que les SESN sont composées exclusivement d'employés de la GRC.

Parmi leurs fonctions, citons la lutte au terrorisme en collaboration avec des organismes au pays et à l'étranger en vue de favoriser les mesures de prévention contre la menace terroriste. Les EISN et les SESN sont administrées de façon centrale par la Direction générale de la GRC; elles initient des enquêtes criminelles sur les activités terroristes définies dans les dispositions de lutte antiterroriste du Code criminel, ainsi que sur toute infraction liée à une menace à la sécurité du Canada, au sens de la Loi sur les infractions en matière de sécurité.

VOICI LE TYPE D'INFRACTIONS VISÉES PAR CES ENQUÊTES :

- ▶ activités exercées au pays ou concernant celui-ci et qui visent ou appuient une menace ou le recours à des actes de violence grave contre des personnes ou des biens pour atteindre un objectif politique, religieux ou idéologique au Canada ou dans un État étranger;
- ▶ espionnage et actes de sabotage perpétrés contre le Canada ou néfastes pour ses intérêts;
- ▶ activités assujetties à une influence étrangère au Canada ou visant le Canada, qui sont néfastes pour les intérêts du pays et qui sont de nature clandestine ou trompeuse ou qui posent une menace à une personne;
- ▶ infractions contre des personnes jouissant d'une protection internationale;
- ▶ divulgation illicite de renseignements classifiés ou de nature délicate touchant la sécurité nationale;
- ▶ financement du terrorisme.

ACCENT SUR LA COLLABORATION

La GRC s'est engagée à collaborer avec des organismes canadiens et étrangers en vue de favoriser les mesures de prévention contre les menaces de terrorisme en Amérique du Nord et ailleurs dans le monde.

Par exemple, la GRC participe aux comités et groupes de travail interministériels et canado-américains sur la sécurité nationale pour favoriser la sécurité des transports, l'intégrité des frontières, l'échange de renseignements et la prévention de la radicalisation.



POUR EN SAVOIR PLUS :

Site web : www.rcmp-grc.gc.ca/SecuriteNationale
Courriel : NSCI-ECSN@rcmp-grc.gc.ca



Vous le voyez? Vous l'entendez? Rapportez-le.
Réseau info-sécurité nationale
1-800-420-5805